
 
 

AKADEMIE VÝTVARNÝCH UMĚNÍ V PRAZE 
U Akademie 4, 170 22 Praha 7, ČR         

www.avu.cz 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu dne 5. října 2022 

 

Zasedání se konalo fyzicky.  

Přítomni: Tomáš Džadoň, Vladimír Kokolia, Jan Kracík, Tomáš Pospiszyl, Tomáš Svoboda, 
Martina Timková, Magdalena Vovsová, Tomáš Hlavina, Adam Fejfar, Jana Svobodová, Marie 
Kuklíková, Alžběta Procházková 

Omluveni: Adam Pokorný, Matyáš Zeman 

Neomluveni: Vojtěch Míča, Martin Fischer, Martina Drozd Smutná 

Hosté: Maria Topolčanská, Evžen Mrázek, Šárka Krtková, Jana Bernartová, Anetta Mona 
Chisa, Vít Havránek, Klára Čmolíková Cozlová 

 

Program zasedání 
 
1. Schválení programu 
 
2. Informace od vedení  
Tento bod by měl obsahovat informace ohledně:  
             - průběžného stavu rozpočtu za 1. polovinu kalendářního roku 
             - případ Václava Janoščíka  
             - případ obvinění z bossingu v dílnách  
             - technické dílny - jejich nefunkčnost, hledání způsobu fungování všech dílen na AVU 
             - vztah a kompetence antidiskriminační platformy a nově vzniklé pozice koordinátorky 
pro genderovou rovnost, inkluzi a diverzitu 
 
 
3. Nová úprava mzdového předpisu (kdy plánuje vedení představit nový mzdový plán) 
 
4. Nové úvazky a jejich financování 
 
5. Další podněty 
 



 
 

AKADEMIE VÝTVARNÝCH UMĚNÍ V PRAZE 
U Akademie 4, 170 22 Praha 7, ČR         

www.avu.cz 

 

Před začátkem zasedání předseda senátu avizoval změnu programu oproti běžnému režimu 
s tím, že navrhl schválení minulých červnových zápisů přesunout až na konec zasedání. 
Bodem č. 6 programu je tedy: 
 
6. Schválení dvou zápisů z června 2022: 
a) zápis ze zasedání AS ze dne 1.6.2022  
b) zápis z mimořádného hlasování per rollam ze dne 22.6.2022 (Výroční zpráva Akademie 
výtvarných umění v Praze o činnosti a hospodaření za rok 2021) 

 

Dále před začátkem zasedání se předseda AS dotázal přítomných senátorek a senátorů, zda 
souhlasí s pořízením zvukového záznamu z tohoto zasedání jako podkladu pro pozdější 
vyhotovení zápisu. Všichni přítomní souhlasili. Záznam bude uložen výhradně pro členy 
senátu v předmětné skupině na MS TEAMS spolu se zvukovým záznamem z minulého 
zasedání ze dne 1.6.2022, jehož pořízení opomněl dát předseda senátu k odsouhlasení. Na 
základě připomínek několika senátorů a senátorek pak zdůraznil, že jakékoliv budoucí 
pořizování zvukových záznamů z jednání AS AVU by mělo být ukotveno metodikou (vnitřním 
předpisem), která poskytne informace o tom, jakým způsobem, v jakém rozsahu a na jakém 
právním základě je vhodné ze strany AVU pořizovat zvukový záznam z veřejně přístupného 
zasedání, kterým zasedání AS je. Měly by být vymezeny aspekty, na které je třeba při 
pořizování takového záznamu pamatovat (přístupnost záznamu, citlivost údajů atd.). 

Po příchodu hostů byli i oni dotázáni, zda souhlasí s pořízením zvukového záznamu pro účel 
tvorby zápisu z tohoto zasedání. Nikdo z hostů nebyl proti. 

 

Průběh zasedání 

 
 

1. Schválení programu  
 
Hlasování: 12 pro 
Program AS byl schválen.  
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Ad 2. Informace od vedení 
 

Rektorka odprezentovala postupně připravený souhrn bodů pro zasedání, které připravila 
formou prezentace - promítaného dokumentu Report rektorky 1_2022/23, Informace pro 
senát 5.10.2022 ke stavu programové agendy od zasedání AS v červnu 2022. Tento 
dokument přeposlal předseda AS emailem všem senátorkám a senátorům dne 4.10.2022, 
kdy jej obdržel od rektorky. Dokument tvoří přílohu tohoto zápisu. 
 
K údržbě budov AVU upřesnila, že bude na ½ úvazek zaměstnán na architektonickou pozici 
jako supervizor Adam Vazal. 
 
Osobně se představila Klára Čmolíková Cozlová – nová mediátorka na nově zřízeném 
pracovišti GRID (Genderová rovnost, inkluze a diverzita). Před 4 lety prováděla na AVU 
genderový audit. Pracovala v sociálních službách, vystudovala genderová studia, pracovala 
jako krizová interventka Linky bezpečí. Sídlí v místnosti č. 317 na hlavní budově AVU, kde 
bude plně každému k dispozici v případě potřeby k osobnímu setkání.  
Rektorka dodala, že i vedoucí pracovníci jsou zodpovědní za dodržování genderové rovnosti. 
 
M. Vovsová se stran tohoto vyjádřila k jednomu bodu z minulého zápisu AS z 1.6.2022, ve 
kterém je zaznamenáno, že vzniklo nové pracoviště na exekutivní úrovni rektorátu vedené 
od 1.7.2022 novou mediátorkou. V takovémto oznámení ze strany vedení školy spatřuje 
z legislativního hlediska porušení práva informovanosti a možnosti vyjádření se ostatních 
platforem AVU (nejen AS, ale např. i etické komise, Antidiskriminační platformy). Žádá 
rektorku o vyjádření. 
R: Vysvětlila, že se jedná o užší tým strategického řízení a dle ní informovanost porušena 
nebyla – o vypsání této pozice byly veškeré informace k dispozici na webu. 
Předseda AS: Podotkl, že AS dosud nedostal a nedostává pravidelně zápisy z porad vedení. 
R: Přiznává nedostatečný vztah vedení s AS z hlediska informovanosti a slíbila toto lépe 
v budoucnu ošetřit. Na poznámku M. Vovsové, že všichni bývalí rektoři zasílali zápisy ze 
svých porad, odpověděla, že od nyní každých 14 dní budou zveřejňovány zápisy z vedení na 
Sharepointu a budou tam umístěny zpětně i veškeré zápisy z již proběhlých porad vedení. 
 
Na dotaz předsedy senátu potvrdila K.Č.C., že se ihned na začátku léta, kdy nastoupila do 
funkce, sešla se zástupci Antidiskriminační platformy AVU. Potvrdila plány dále posilovat 
vzájemný vztah GRID a AP (pravidelná informovanost, schůzky). Vysvětlila, že jako 
mediátorka nemá funkci ombudsmanky a není v kontradikci k postavení AP.  Vnímá se jako 
jakási podpůrná osoba, která společné téma zaštiťuje.  
Rektorka sdělila, že 4.10. byla K.Č.C. přizvána náměstkyní ministerstva školství na setkání 
ombudsmanů a osob pověřených tématem genderové rovnosti napříč všemi vysokými 
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školami. K.C.Č. krátce poreferovala o setkání, ze kterého vyplynulo, že ombudsmanů je 
obecně na VŠ poměrně málo (ochota univerzit zřizovat posty ombudsmanů je nízká, zejména 
z finančních důvodů). Pokud ombudsmanské pozice zřízeny jsou, tak de facto pro forma a ve 
skutečnosti nemají příliš kompetencí. Na setkání bylo dohodnuto, že dojde k založení jakési 
neformální sítě pražských ombudsmanů – osob, které chtějí dělat tuto činnost šířeji a mají 
zároveň nějakou sounáležitost s univerzitním prostředím (již spolu jednali v tomto pověření 
zástupci AVU – K.Č.C., FAMU, DAMU, PFUK, FFUK).   
 
 
 
Kvestor na žádost předsedy stručně okomentoval čerpání rozpočtu k 30.6.2022. Všichni 
senátorky a senátoři dostali před zasedáním senátu k dispozici dokument Analýza rozpočtu 
AVU 2022. Vyhodnocení čerpání rozpočtu k 30.6.2022.  
Kvestor: Data v předloženém dokumentu je nutno chápat v souvislostech, tato ukazují pouze 
čerpání v 1. polovině roku. Vzhledem k tomu, že máme před sebou ještě 2. polovinu, kdy 
budou náklady mnohem vyšší, je třeba toto brát v potaz. Zároveň je třeba rozpočet vnímat i 
v souvislostech s dalšími obdobími, a to až s rokem 2024 (krize bude dle něj trvat minimálně 
rok či dva) a být opatrní a jít cestou úspor. 
 Velkým problémem jsou energie. Vláda sice zastropovala cenu elektřiny, ale škola bohužel 
neví, zda se jí to týká. Kvestor jednal s Pražskou energetikou, a.s., bylo mu sděleno, že situací 
nyní řeší s právníky a s Ministerstvem průmyslu a obchodu, jakých subjektů se zastropování 
dotkne. Strop el. energie by měl příští rok být 9.000 Kč včetně distribuce, AVU nyní platí 
5.100 Kč a již tato částka značně zatěžuje rozpočet.  
Co se týče plynu – škola za plyn za rok zaplatí 200.000 Kč, což není podstatná částka. 
Podstatnou částkou jsou pro školu a budou výdaje za teplo, které jsme začali čerpat, teplo 
však zastropováno vládou není. Pokud bude třeba více tepla, vzrostou tak značně náklady za 
jeho odběr vzhledem k vysoké ceně plynu nutného k výrobě tepla. Obecně má škola 
procentuálně vyšší výdaje za plyn nežli za elektřinu.  
Rektorka připomněla, že k tématu energetické krize se vedení AVU spolu s kvestorem sejde 
s vládou v pátek 7.10.2022 a výstupné informace ihned předá senátu. Dále poinformovala o 
tom, že vedení nyní začne důsledně sledovat spotřebu školy ve všech objektech.  
 
Rektorka svolá na 18.10.2022 setkání s akademickou obcí na téma energie na AVU. 
Kvestor dále zmínil velkou roli inflace a její značný dopad na rozpočet (přestože některé 
položky rozpočtu byly navýšeny, vlivem inflace se snížily).  
 
Kvestor připomněl, že má s ním kdokoliv ze senátorů a senátorek možnost osobního 
nahlédnutí do účetnictví školy. 
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Předseda senátu dal poté prostor k diskuzi. 
 
Rektorka na dotazy ze strany SK AS upřesnila informace o otevírací době školy, vzhledem 
k tomu, že tyto nebyly dosud oficiálně poskytnuty - provoz školy 8 – 22 h PO – ČT. PÁ bude 
ve víkendovém režimu s tím, že k upřesnění dojde dne 18.10.2022 na setkání rektorky 
s akademickou obcí. 
Dále rektorka vysvětlila změnu v rozvrhu výuky - výuka teoretických předmětů pouze 3 dny 
v týdnu – PO, ST, ČT. ÚT a PÁ vyhrazené výhradně pro ateliérovou výuku. Výjimkou jsou 
restaurátoři, kteří mají teoretickou výuku i v ÚT.  
 
Ze strany AS zazněla kritika opožděného uveřejnění harmonogramu vedením AVU pro 
nadcházející akademický rok. 
 
 
 
 

Ad 4. Nové pracovní úvazky 
 
M. Vovsová se dotázala rektorky, z jakých zdrojů jsou financováni noví pracovníci 
v nepedagogických pozicích. Odpověď: jsou financováni z jiných zdrojů (zdroj pro strategické 
řízení), než pedagogičtí pracovníci (příspěvek MŠMT). Bylo zjištěno, že v souč. době více jak 
40 akademických pracovníků nedosahuje důstojné mzdy pro Prahu (40 tis. Kč). 
J. Skála: Dotaz na rektorku, zda jsou k dispozici i čísla, kolik neakademických pracovníků 
nedosahuje v současné době důstojné mzdy. Odpověď: tuto informaci bude vedení mít před 
příští poradou vedení, na které plánuje toto probírat jako jeden z bodů programu. 
J. Skála požádal rektorku o včasné avízo termínu ke schůzce odborů ohledně vnitřního 
mzdového předpisu, kterou rektorka plánovala uskutečnit během října – listopadu. 
 
Rektorka uznala očividný nedostatek v komunikaci mezi vedením a AS, potažmo i s odbory,  a 
navrhla promptní schůzku s předsedou a místopředsedkyní senátu, kde by se společně 
dohodli, jak toto zlepšit, domluvit se na způsobu, jak senátu předávat a sdílet s ním 
informace. Z hlediska předsedy senátu by stačilo zasílat zápisy z vedení a není třeba hledat 
žádný nový způsob komunikace se senátem. 
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Ad 5. Další podněty 
 
T. Pospiszyl se dotázal rektorky, kdo má v současné době na starosti web. Odpověď: Od 
1. října je novým kreativním pracovištěm/pracovníkem specialista na web Petr Hrůza. 
První schůzka vedením s ním proběhne 6.10.2022, poté budou následovat setkání 
s dalšími vedoucími pracovníky, vedoucími ateliérů, resp. se skupinami vedoucích 
ateliérů, kde s nimi budou konzultovány jejich požadavky. Paralelně s tím se dokončuje 
desktopová verze webu. Na těchto schůzkách bude P. Hrůzu vždy doprovázet jeden člen 
vedení. 
 
T. Pospiszyl upozornil na stále se prodlužující se jednání senátu a na nutnost časově 
usměrnit dobu zasedání a zefektivnit tak průběh. Všichni mají kromě zasedání senátu 
další povinnosti a musí tak předčasně ze zasedání odcházet. Navrhuje např. omezení 
počtu dotazů, doby na jejich odpovídání, příp. scházení se častěji atd. Rektorka jako 
možné zefektivnění navrhuje v rámci senátu zavést dílčí skupiny (týmy) zaměřené na 
konkrétní téma (např. mzdy) a s těmi by vedení komunikovalo tyto otázky mimo AS. 
Takovou skupinu by uvítala i Klára Č.Cozlová. 
 
V. Kokolia se zajímal o to, jak se vedení se staví ke krizovému plánu v současné situaci, 
nejen energetickému, ale souvisejícímu s válečným konfliktem. Rektorka: Ambice je do 
14 dní alespoň mít pojem, co konkrétně by takový krizový plán představoval. 
 
 
 
 
 
Z časových důvodů se nedostalo na body č. 3 a č.6 programu, předseda senátu přesunul 
tyto na příští zasedání AS, které navrhl jako mimořádné. Hlasování o termínu 
mimořádného zasedání AS proběhne per rollam, o čemž předseda senátu poinformuje 
senátorky a senátory co nejdříve emailem.  
 
  
 
 

 
 
Zapsala Lucie Pesrová, 5.10.2022 

 


